
Pedro Solbes Miran komission puolesta antama vastaus

(10. toukokuuta 2001)

Espanjan hallitus on hakenut muutosta kysymyksessä mainittuun Audiencia Nacional -tuomioistuimen
päätökseen. Tämän vuoksi on mahdollista, että asiassa tehtävän päätöksen täytäntöönpanosta ei aiheudu
budjettikustannuksia. Joka tapauksessa komissio arvioi kunkin jäsenvaltion finanssipolitiikkaa kokonaisuu-
tena eikä yksittäisten menoluokkien kustannusten perusteella. Kyseistä asiaa koskevan lopullisen tuomion
budjettivaikutukset eivät siten ole keskeisiä arvioinnin kannalta.

(2001/C 318 E/074) KIRJALLINEN KYSYMYS P-0538/01

esittäjä(t): Konstantinos Hatzidakis (PPE-DE) komissiolle

(16. helmikuuta 2001)

Aihe: Internet-yhteyksien järjestäminen kouluihin

Onko komissiolla käytössään vertailevia tietoja Internet-yhteyksien järjestämisestä kouluihin kussakin
Euroopan unionin jäsenvaltiossa? Mitä toimenpiteitä komissio on tähän mennessä toteuttanut edistääkseen
koulujen kytkeytymistä Internetiin ja mitä toimenpiteitä se aikoo toteuttaa tässä asiassa?

Viviane Redingin komission puolesta antama vastaus

(8. toukokuuta 2001)

Koulujen Internet-yhteydet sekä tietotekniikka- ja multimedialaitteistot kuuluvat jäsenvaltioiden toimival-
taan. Jäsenvaltiot ovat kuitenkin komission aloitteesta eEuropa-toimintasuunnitelman puitteissa ottaneet
toteuttaakseen hyvin kunnianhimoiset tavoitteet asiassa. Erityisesti pyritään siihen, että kaikilla kouluilla on
Internetin ja multimediaresurssien käyttömahdollisuudet vuoden 2001 loppuun mennessä ja että kaikki
oppilaat voivat luokissaan hyödyntää Internet-yhteyksiä ja multimediaa vuoden 2002 loppuun mennessä.

Voidakseen seurata näihin tavoitteisiin pääsemistä komissiolla on jäsenvaltioittain tiedot siitä, kuinka
monilla kouluilla on Internet-yhteydet. Komissio on saanut tiedot eLearning-työryhmän jäseniltä, jotka
jäsenvaltioiden opetusministeriöt ovat nimenneet, ja ne sisältyvät myös tiedonantoon ”Euroopan unionin
mahdollisuuksien hyödyntäminen: Lissabonin strategian lujittaminen ja laajentaminen”, jonka komissio
toimittaa suoraan arvoisalle parlamentin jäsenelle ja parlamentin pääsihteeristölle (1).

Tiedoista käy tosin ainoastaan ilmi, onko kouluilla Internet-yhteys, mutta niiden perusteella ei voi päätellä
käytössä olevien palvelujen laatua tai tasoa eikä niiden todellista hyödyntämistä opetuksessa. Päätökset
tieto- ja viestintäteknologian integroinnista oppilaitoksiin edellyttävät tarkempia tietoja. Koulutuksen ja
kulttuurin pääosasto toimiikin tiiviissä yhteistyössä tietoyhteiskunnan pääosaston ja Eurostatin kanssa
parempien laadullisten ja määrällisten indikaattorien määrittelemiseksi tätä varten.

Yhteistyössä vertaillaan erityisesti, miten jäsenvaltiot ovat toteuttaneet eEuropa-toimintasuunnitelman
tavoitteita. Ministerineuvosto on sopinut myös koulutusalan indikaattoreista, joiden seuraamista komissio
jatkaa.

Tieto- ja viestintäteknologian käyttöä kouluissa tutkittiin eurobarometrikyselyllä. Tulokset viittaavat
nopeaan kehitykseen, ja niihin voi piakkoin tutustua Europa-palvelimella.

Tietoyhteiskunnan tekniikkaohjelmalla edistetään täydentävää tutkimustoimintaa. Niinpä vuoden 2001
pääasiallisen toiminta-alueen ”Digitaaliaikakauden sähköiset oppimistavat ja Euroopan nuoret” tavoitteena
on koota yhteen riittävän monia keskeisiä eurooppalaisia toimijoita eri aloilta tutkimaan ja kehittämään
uudenlaisia tieto- ja viestintätekniikan järjestelmiä ja palveluja sekä validoimaan niitä laajassa mittakaavassa
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koko Euroopan tasolla. Tarkoituksena on sähköisen oppimisen edistäminen kouluissa ja korkea-asteen
oppilaitoksissa digitaaliaikakaudella.

(1) KOM(2001) 79 lopullinen.

(2001/C 318 E/075) KIRJALLINEN KYSYMYS E-0541/01
esittäjä(t): Dominique Vlasto (PPE-DE) komissiolle

(23. helmikuuta 2001)

Aihe: Prionitauteja koskevat lääketieteelliset tutkimukset

Euroopan unionin jäsenvaltioissa ilmenee jatkuvasti uusia BSE-tautitapauksia, naudanlihan kulutus on
laskenut huomattavasti ja unionin kansalaiset ovat syvästi huolestuneita taudista. Tästä syystä prionitauteja
koskevien lääketieteellisten tutkimusten pitäisi olla yksi Euroopan komission tutkimuspolitiikan tämän
hetkisistä painopisteistä.

Prionitauteja koskevat lääketieteelliset tutkimukset olivat yksi neljännen puiteohjelman tärkeimmistä
toimista, sillä siinä oli varattu niille huomattavan suuri rahasumma, mutta näin ei valitettavasti ole tehty
enää viidennessä puiteohjelmassa.

Katsooko komissio, että meneillään oleva, neljännestä puiteohjelmasta rahoitettava tutkimus ja komission
tutkimuksesta vastaavan pääosaston budjettiosuus, joka käytetään prionitauteja koskeviin lääketieteellisiin
tutkimuksiin, ovat riittäviä keinoja nopeiden tuloksien aikaansaamiseksi tässä asiassa?

Philippe Busquinin komission puolesta antama vastaus

(17. toukokuuta 2001)

Tarttuvan spongiformisen enkefalopatian (TSE) tutkimusta käsittelevän toimintaohjelman käynnistäminen
neljännessä puiteohjelmassa (1) oli suuri ponnistus, jonka tuloksena on mobilisoitu asiantuntijoita yli 120
laboratoriosta eri puolilta jäsenvaltioita ja assosioituneista maista sekä lukuisilta eri tieteenaloilta. TSE-
toimintasuunnitelman tukemat hankkeet ovat tuottaneet ja tuottavat erittäin merkittäviä tuloksia.

Viidennessä puiteohjelmassa (2) TSE-toimintaohjelman kaikki alat katetaan hyvin elämänlaatua ja luonnon-
varojen hoitamista koskevassa ohjelmassa (3), eri avaintoiminnoissa ja yleisluontoisissa toimissa sekä
perusrakenneohjelmissa. Kolme hanketta on käynnissä ja yhdeksästä lisähankkeesta neuvotellaan parhail-
laan. Useimmat hankkeista pohjautuvat TSE-toimintaohjelmasta tuettuihin erittäin menestyksekkäisiin
hankkeisiin.

TSE:n tutkimus säilyy painopistealueena. Saatuaan valtuutuksen tutkimusasioiden neuvostolta 16. marras-
kuuta 2000 komissio on perustanut asiantuntijaryhmän, joka koostuu kansallisista asiantuntijoista ja
ansioituneista tutkijoista. Ryhmä kokoontui 15. joulukuuta 2000 ja 16. helmikuuta 2001. Ryhmä on
analysoinut käynnissä olevia tutkimustoimia sekä jäsenvaltioissa että yhteisön tasolla. Komission tieteellisen
ohjauskomitean ja siihen kuuluvan TSE-erityisryhmän ja naudan spongiformista enkefalopatiaa (BSE)
käsittelevän erityisryhmän jäsenet sekä yhteisen tutkimuskeskuksen tutkijat osallistuvat asiantuntijaryh-
mään, mikä varmistaa sen, että myös heidän suosituksensa otetaan huomioon. Ryhmä on tunnistanut aloja,
jotka voisivat hyötyä yhteensovittamisesta ja yhteistyöstä jäsenvaltioiden tasolla, ja aloja, jotka kaipaavat
lisätukea, sekä uusia tutkimusaloja. Komissio tutkii käytössä olevia välineitä, joilla yhteensovittamista
voidaan parantaa, esimerkiksi aihekohtaisilla ehdotuspyynnöillä.

Asiantuntijaryhmä on laatinut täydellisen luettelon käynnissä olevista tutkimustoimista ja julkaisee sen
pian.

Lisäksi komissio on nimennyt ehdotuksessaan seuraavaksi tutkimuksen, teknologian kehittämisen ja
esittelyn puiteohjelmaksi (2003�2006) (4) elintarvikkeiden turvallisuuden ja terveysriskit yhdeksi yhteisön
tutkimuksen seitsemästä ensisijaisesta aiheesta. Tähän painopistealueeseen kuuluu erityisesti prionitautien
tutkimus.

(1) EYVL L 126, 18.5.1994.
(2) EYVL C 173, 7.6.1997.
(3) EYVL L 64, 12.3.1999.
(4) KOM(2001) 94 lopullinen.
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